

2015 Fujian Statistical Yearbook

福建统计年鉴



福建省统计局 编
国家统计局福建调查总队

我们，用数字尊重社会……

We respect the society with data ...

 中国统计出版社
China Statistics Press

2015 Fujian Statistical
Yearbook

福建统计年鉴



福建省统计局 编
国家统计局福建调查总队

我们，用数字尊重社会……

We respect the society with data ...



中国统计出版社
China Statistics Press

©中国统计出版社 2015

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

©2015 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目 (C I P) 数据

福建统计年鉴. 2015: 汉英对照 / 福建省统计局,
国家统计局福建调查总队编. -- 北京: 中国统计出版社,
2015.8

ISBN 978-7-5037-7511-6

I. ①福… II. ①福… ②国… III. ①统计资料—福
建省—2015—年鉴—汉、英 IV. ①C832.57-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2015)第 182088 号

福建统计年鉴-2015

作 者/ 福建省统计局 国家统计局福建调查总队

责任编辑/ 余竞雄

装帧设计/ 陈 泓

出版发行/ 中国统计出版社

地 址/ 北京市丰台区西三环南路甲 6 号 邮政编码/100073

电 话/ 邮购 (010) 63376909 书店 (010) 68783171

网 址/ <http://www.zgtjcbbs.com>

印 刷/ 福州青盟印刷有限公司

经 销/ 新华书店

开 本/ 890mm×1240mm 1/16

字 数/ 1706 千字

印 张/ 37

印 数/ 1~1500 册

版 别/ 2015 年 8 月第 1 版

版 次/ 2015 年 8 月第 1 次印刷

定 价/ 270.00 元

本书附同版本 CD-ROM 一张, 光盘内容以书面文字为准。

如有印装差错, 由本社发行部调换。

编委会及编辑人员

一、编委会

主 任: 孙希有 张福坤

副主任: 林文芳 陈志强 雷志亮 吴建国 翁福官 侯超英

董文岐

陈志良 康 君 徐学金 林鹰漳 林昭利 张晓玲

周 榕

编 委: (以姓氏笔画为序)

于 强 王尔中 王江明 王华乐 叶图强 叶德寿

江 美 吕庆长 刘志昭 苏 林 严 蓉 杨洪春

吴大强 何尚旺 何焰彬 张大凤 张梓游 陈光政

邱勇辉 林 光 林成养 林秀琴 林英厦 林嗣杰

林嘉栋 唐梅光 郭华生 郭善耘 郭美花 徐 斌

黄一民 黄文忠 黄仁华 黄向晖 黄秀坤 黄家述

程友源 程思怡 曾大武 蔡启奋

二、编辑部

总 编 辑: 杨洪春

副总编辑: 潘建明 唐国华 苏雅彤

编辑人员: (以姓氏笔画为序)

尤昌霖 王 鹏 刘 喆 余 波 张琳琅

林 宇 郑 伟 饶晓燕 康梅华 魏知量

执行编辑: 唐国华

英文翻译: 余 波 王 鹏 刘 喆

数据库及智能排版: 王 鹏 余 波 张琳琅

EDITORIAL BOARD AND STAFF

I . Editorial Board

Chairman: Sunxiyou Zhangfukun

Vice-chairmen: Linwenfang Chenzhiquang Leizhiliang Wujianguo
Wengfuguan Houchaoying Dongwenqi Chenzhiliang Kangjun
Xuxuejin Linyingzhang Linzhaoli Zhangxiaoling Zhourong

Editorial Board: (in order of the number of strokes of the Chinese surname character)

Yuqiang Wang'erzhong Wangjiangming Wanghualé Yetuqiang
Yedeshou Jiangmei Lvqingchang Liuzhizhao Sulin Yanrong
Yanghongchun Wudaqiang Heshangwang Heyanbin
Zhangdafeng Zhangziyou Chenguangzheng Qiuyonghui
Linguang Linchengyang Linxiuqin Linyingxia Linsijie
Linjiadong Tangmeiguang Guohuasheng Guoshanyun
Guomeihua Xubin Huangyimin Huangwenzhong Huangrenhua
Huangxianghui Huangxiukun Huangjiashu Chengyouyuan
Chengsiyi Zengdawu Caiqifen

II . Editorial Department

Editor-in-chief: Yanghongchun

Associate Editors-in-chief: Panjianming Tangguohua Suyatong

Editorial Staff: (in order of the number of strokes of the Chinese surname character)

Youchanglin Wangpeng Liuzhe Yubo Zhanglinlang Linyu
Zhengwei Raoxiaoyan Kangmeihua Weizhiliang

Coordinators: Tangguohua

English Translators: Yubo Wangpeng Liuzhe

Datebase Editor: Wangpeng Yubo Zhanglinlang

编者说明

一、《福建统计年鉴—2015》，是一部信息高度密集的统计资料书。全书系统收录了 2014 年福建省全省及各地区、各部门经济和社会发展各方面的统计数据，以及重要年份福建国民经济主要指标的统计数据，是一部全面反映福建经济和社会发展情况的资料性年刊。

二、全书内容分为 22 个部分：1.综合；2.国民经济核算；3.人口、就业和职工工资；4.固定资产投资；5.对外经济；6.能源；7.人民生活；8.价格指数；9.城市概况；10.财政金融；11.农业；12.工业；13.建筑业；14.交通运输和邮电通信业；15.批发零售、住宿餐饮和旅游业；16.科学和教育；17.文化和体育；18.卫生事业；19.环境保护；20.公共管理和其他社会活动；21.企业调查；22.市县国民经济主要指标。各篇末均附有《主要统计指标解释》。

三、与《福建统计年鉴—2014》相比较，本年鉴在统计内容和编辑上主要做了如下修订：1.主要年份统一调整为 2000，2005，2010，2013，2014 等五个年份。2.根据年报制度变化的新情况，某些篇

章的统计指标进行了规范和调整。

四、金门县统计资料除另有注明外，暂未列入本年鉴。

五、本年鉴重要统计数据的资料来源、计算口径等均在各篇另有注明。

六、本年鉴使用的度量衡单位均采用国家统一的标准计量单位。

七、本年鉴对过去发布的统计资料重新进行了核实，凡与本年鉴数据有出入的，以本年鉴为准。

八、本年鉴中部分合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差，均不做机械调整。

九、本《年鉴》符号使用说明：“空格”表示没有、未掌握该指标数据或不足小数位的数据；“#”表示其中项。

十、本年鉴产值总量指标按当年价格计算，增长速度和产值指数按可比价格计算。

十一、本年鉴计算增长速度、指数均采用“水平法”。

Editor's Notes

I .*Fujian Statistical Yearbook-2015* is an annual statistic publication of comprehensive information with highly density. The yearbook covers very comprehensive data in 2014 and some selected data series in important years of provincial and regional levels and in different departments , reflects various aspects of Fujian social and economic development.

II .The yearbook contains twenty-two chapters: 1.General Survey; 2.National Economy Accounting; 3. Population,Employment and Wages; 4.Investment in Fixed Assets; 5 .Foreign Trade; 6. Energy; 7. People's Living Conditions; 8.Price Indices; 9.General Survey of Cities; 10.Finance; 11.Agriculture; 12.Industry; 13.Construction ; 14. Transportation, Postal and Telecommunication Services ; 15.Wholesale,Retail Trades, Hotels, Catering Services and Tourism ; 16.Science and Education; 17.Culture and Sports; 18.Health; 19. Environment Protection; 20.Publish Administration and Others; 21. Enterprise Survey; 22.Main Economic Indicators of City Prefecture and County etc. At the end of each chapter, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are included.

III. In comparison with the *Fujian Statistical Yearbook 2014*, following revisions have been made in this new version in terms of the statistical contents and in editing:

1.The order of the individual chapters have adjusted, General Survey increase the basic Unit of the Annual Report Legal Entity.2.Years mainly

uniformed justment 2000,2005,2010,2013,2014 five years. 3. According to the new situation of the annual report system changes, some statistical indexes of the text and the adjustment of the standard.

IV.The data of Jinmen county are not included in this yearbook except for some additional notes on it.

V.Data source, calculation scope for important statistical data in this yearbook are noted in each chapter.

VI.The units of measurement used in this yearbook are national standard measurement units.

VII. The statistics data published in the past is re-verified in this book. Any discrepancy between the data of this book, it prevails.

VIII. As a result of the different unit choices,part of the total or relative data produce calculation error in The yearbook,we do not mechanical adjustment.

IX. Notations used in the yearbook: “Blank Space” indicates absence or ignorance or insufficient decimal place of data indicator; “#” indicates a major breakdown of the total.

X .The indicator of production value in this yearbook is calculated according to prices of the year. Growth rate and indices of production value is calculated according to comparable prices.

XI.Growth rates and indices in this yearbook are calculated by “level approach”.

第一篇 综合

General Survey

简要说明	
Brief Introduction	
1-1 全省行政区划(2014年底)	3
Division of Administrative Areas in Fujian(2014)	
1-2 国民经济和社会发展总量和速度指标	4
Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Growth Rates	
1-3 国民经济和社会发展结构指标	18
Composition Indicators on National Economic and Social Development	
1-4 国民经济和社会发展比例和效益指标	23
Indicators on National Economic and Social Development	
1-5 平均每天主要社会经济活动	27
Selected Indicators on Average Daily Social and Economic Activities	
1-6 全省法人单位数和从业人员数(2014年)	30
Number of Legal Entities and Employed(2014)	
1-7 各设区市按机构类型分的法人单位数(2014年)	35
Number of Legal Entities by Type of Institutions and Region(2014)	
1-8 各设区市按营业状态分的企业法人单位数(2014年)	35
Number of Business Entities by Region and Operation Status(2014)	
1-9 各设区市按行业门类分的法人单位数(2014年)	36
Number of Legal Entities by Region and Sector(2014)	
1-10 各设区市按登记注册类型分的企业法人单位数(2014年)	37
Number of Business Entities by Region and Status of Registration(2014)	
主要统计指标解释	38
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第二篇 国民经济核算

National Economy Accounts

简要说明	
Brief Introduction	
2-1 主要社会经济效益指标	47
Main Indicators on Economic Efficiency	
2-2 主要年份总产出	48
Total Output in Selected Years	
2-3 总产出	49
Total Output	
2-4 主要年份地区生产总值	50
Gross Domestic Product in Selected Years	
2-5 主要年份地区生产总值构成	51
Composition of Gross Domestic Product in Selected Years	
2-6 分行业地区生产总值	52
Gross Domestic Product by Sector	

2-7 主要年份地区生产总值指数(上年=100)	53
Indices of Gross Domestic Product in Selected Years(preceding year=100)	
2-8 主要年份地区生产总值指数(1952年=100)	54
Indices of Gross Domestic Product in Selected Years(year of 1952=100)	
2-9 三次产业对经济增长的贡献及拉动(1980-2014年)	55
Contribution Share and Contribution of the Three Components of GDP to the Growth of GDP(1980-2014)	
2-10 主要年份按收入法计算的地区生产总值	56
Gross Domestic Product by Income Approach in Selected Years	
2-11 主要年份第三产业增加值	57
Value-added of the Tertiary Industry in Selected Years	
2-12 第三产业增加值构成(1978-2014年)	58
Composition of Value-added of the Tertiary Industry(1978-2014)	
2-13 第三产业增加值指数(上年=100)	59
Indices of Value-added of the Tertiary Industry(preceding year=100)	
2-14 第三产业增加值指数(1978年=100)	60
Indices of Value-added of the Tertiary Industry(year of 1978=100)	
2-15 主要年份地区生产总值收入法构成项目	61
Income Approach Components of GDP in Selcted Years	
2-16 分行业地区生产总值收入法构成项目(2014年)	62
Income Approach Components of GDP by Sector(2014)	
2-17 主要年份支出法地区生产总值	63
Gross Domestic Product by Expenditure Approach in Selected Years	
2-18 主要年份支出法地区生产总值结构	64
Components of Gross Domestic Product by Expenditure Approach in Selected Years	
2-19 居民消费支出	66
Household Consumption Expenditure	
2-20 主要年份居民消费水平	67
Household Consumption Expenditure in Selected Years	
2-21 三大需求对经济增长的贡献及拉动(1980-2014年)	69
Contribution Share and Contribution of the Three Components of GDP to the Growth of GDP(1980-2014)	
主要统计指标解释	70
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第三篇 人口、就业和职工工资
Population,Employment and Wages

简要说明	
Brief Introduction	
3-1 主要年份年末常住人口及人口变动	77
Total Population and Changes at the Year-end	
3-2 人口年龄构成	78
Population by Age	
3-3 各年龄组人口占总人口的比重	79
Percentage of Population Group by Age to Total	
3-4 出生孩次构成	79
Composition of Women Population by Number of Living Children Born	
3-5 各种受教育程度人口占总人口的比重	80
Percentage of Population by Educational Attainment	
3-6 家庭户类型构成	80
Composition of Family Household	
3-7 劳动年龄人口负担系数	81
Number of Persons Raised per Capita at Working Age	
3-8 15岁以上人口婚姻状况构成	81
Composition of Marital Status above Fifteen Age	

3-9 六次全国人口普查人口基本情况	82
Basic Statistics on National Population Census in 1953,1964,1982,1990,2000 and 2010	
3-10 就业基本情况	85
Basic Statistics of Employment	
3-11 主要年份全社会就业情况(年底数)	86
Total Employment in Selected Years(End of Year)	
3-12 主要年份按三次产业分全社会从业人员及构成	87
Employment and Compoition by Three Strata of Industry in Selected Years	
3-13 按产业和登记注册类型分城镇单位从业人员数(2014年)	88
Number of Employed in Urban Units by Registration Status ,Region and Industry(2014)	
3-14 按产业分城镇单位在岗职工人数(年底数)	89
Number of Staff and Workers in Urban Units by Sector(End of Years)	
3-15 按登记注册类型和产业分城镇单位在岗职工人数(2014年)	90
Number of Staff and Workers in Urban Units by Status of Registration and Industry(2014)	
3-16 按产业分城镇单位女性从业人员数(年底数)	91
Number of Employed Women in the Urban Units by Sector(End of Years)	
3-17 城镇私营及个体劳动者人数(年底数)	92
Number of Employed Persons in Private Enterprises and Self-employed Individuals in Urban Areas(End of Years)	
3-18 城镇单位企业 事业 机关年末在岗职工人数(1990-2014年)	93
Number of Staff and Workers in Enterprises, Institutions and Agencies in Ubran Units(1990-2014)	
3-19 按登记注册类型分城镇单位职工平均工资	94
Average Wage of Staff and Workers in Urban Units by Status of Registration	
3-20 城镇单位企业 事业 机关在岗职工平均工资	95
Average Wage of Staff and Workers in Urban Enterprises, Institution and Government Agencies	
3-21 按行业分城镇单位在岗职工平均工资	96
Average Wage of Staff and Workers in Urban Units by Sector	
3-22 城镇单位从业人员平均劳动报酬(2014年)	97
Per Capita Payment in Urban Units(2014)	
3-23 按行业分城镇单位在岗职工平均工资(2014年)	98
Average Wage of Staff and Workers on the Job in Urban Units by Sector(2014)	
3-24 私营单位从业人员平均劳动报酬	99
Per Capita Payment in Urban Units	
主要统计指标解释	100
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第四篇 固定资产投资

Investment in Fixed Assets

简要说明	
Brief Introduction	
4-1 主要年份全社会固定资产投资	107
Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country in Selected Years	
4-2 按类型分全社会固定资产投资额	108
Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Types	
4-3 按产业和行业分全社会固定资产投资额	109
Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Status of Registration and Industry	
4-4 全社会固定资产投资资金来源(1981-2014年)	110
Sources of Funds for Investment in Fixed Assets in the Whole Country(1981-2014)	
4-5 全社会固定资产投资资金来源构成(1981-2014年)	111
Composition of Funds for Investment in Fixed Assets in the Whole Country(1981-2014)	
4-6 全社会固定资产投资构成(1993-2014年)	112
Composition of Fixed Assets in the Whole Country(1993-2014)	

4-7 投资项目数及计划总投资(1993-2014年)	113
Number of Investment Projects and Value of Investment(1993-2014)	
4-8 按三次产业分新增固定资产(不含农户)	113
Newly Increased Total Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) by Sector	
4-9 按各类型分固定资产投资(不含农户)	114
Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) By Types	
4-10 按行业分固定资产投资(不含农户)	115
Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) by Sector	
4-11 按行业、构成、性质分固定资产投资(不含农户)(2014年)	116
Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) by Sector,Composition of Funds and Properties(2014)	
4-12 按各类型分新增固定资产(不含农户)	122
Newly Increased Total Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) By Types	
4-13 按行业分新增固定资产(不含农户)	123
Newly Increased Total Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) by Sector	
4-14 房地产开发企业(单位)主要指标	124
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development	
4-15 房地产开发企业(单位)主要指标(1986-2014年)	125
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development(1986-2014)	
4-16 房地产开发投资完成情况(1986-2014)	126
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development(1986-2014)	
4-17 按各类分组房地产开发投资	127
Investment of Real Estate Development by Groups	
4-18 商品房竣工面积(1986-2014)	128
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development(1986-2014)	
4-19 按工程用途分房地产开发投资(1986-2014)	129
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development(1986-2014)	
4-20 商品房销售面积(1986-2014)	130
Main Indicators of Enterprises for Real Estate Development(1986-2014)	
4-21 房地产开发施工、竣工和销售情况(2014年)	131
Condition of Real Estate Under Construction,Completed and Sale(2014)	
主要统计指标解释	132
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第五篇 对外经济

Foreign Trade

简要说明	
Brief Introduction	
5-1 对外经济基本情况	141
Basic Statistics on Foreign Trade	
5-2 进出口总额(1981-2014年)	142
Gross Value of Imports and Exports(1981-2014)	
5-3 按主要贸易方式分进出口商品贸易额	143
Value of Imports and Exports by Main Trade Mode	
5-4 按企业性质分进出口商品贸易额	143
Value of Imports and Exports by Ownership of Enterprises	
5-5 进出口主要分类情况	144
Value of Imports and Exports by Major Classification	
5-6 按主要国别(地区)分出口商品贸易额	145
Value of Exports by Country (Region)	
5-7 按主要国别(地区)分进口商品贸易额	146
Value of Imports by Country (Region)	
5-8 按类章分进出口总额(2010-2014年)	147
Value of Imports and Exports by Category(2010-2014)	

5-9 人民币汇率(年平均价)Refercene Exchange Rate of RMB (Period Average) 150
Refercene Exchange Rate of RMB (Period Average)

5-10 外商直接投资合同数和合同金额(1979-2014年) 151
Number and Value of Signed Contracts for Direct Foreign Investment(1979-2014)

5-11 按行业分外商直接投资合同数(1979-2014年) 153
Number of Signed Contracts for Direct Foreign Investment by Sector(1979-2014)

5-12 按行业分外商直接投资合同金额(1979-2014年) 154
Value of Signed Contracts for Direct Foreign Investment by Sector(1979-2014)

5-13 分国别(地区)外商直接投资合同数和合同金额 155
Number and Value of Contracts for Signed Direct Foreign Investment by Country(Region)

5-14 实际利用外商直接投资金额(1979-2014年) 156
Direct Foreign Capital Actually Used(1979-2014)

5-15 分国别(地区)实际利用外商直接投资金额 157
Direct Foreign Capital Actually Used by Country(Region)

5-16 外商投资企业工商注册数 158
Number of Registered Foreign Funded Enterprises

5-17 外商投资企业工商注册资本金 160
Registered Capitals of Foreign Funded Enterprises

5-18 外商投资企业工商注册投资总额 162
Total Registered Investment Value of Foreign-Funded Enterprises

5-19 涉外税收主要指标(1980-2014年) 164
Basic Statistics of Taxes on Enterprises with Foreign Capital(1980-2014)

5-20 对外承包工程和劳务合作主要指标(1980-2014年) 165
Contracted Projects and Labor Service Cooperation with Foreign Countries(1980-2014)

5-21 各设区市进出口商品总额(2000-2014年) 166
Total Exports by City(2000-2014)

5-22 各设区市出口商品总额(2000-2014年) 166
Total Exports by City(2000-2014)

5-23 各设区市进口商品总额(2000-2014年) 167
Total Imports by City(2000-2014)

5-24 各设区市外商直接投资合同数(2000-2014年) 167
Number of Signed Contracts for Direct Foreign Investment by City(2000-2014)

5-25 各设区市外商直接投资合同金额 168
Value of Signed Contracts for Direct Foreign Investment by City

5-26 各设区市实际利用外商直接投资金额 168
Direct Foreign Capital Actually Used by City

主要统计指标解释 169
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

第六篇 能源

Energy

简要说明
Brief Introduction

6-1 一次能源生产总量及构成(1978-2014年) 173
Total Production of Primary Energy and Its Composition(1978-2014)

6-2 能源消费总量及构成(1978-2014年) 174
Total Consumption of Energy and Its Composition(1978-2014)

6-3 综合能源平衡表 175
Overall Energy Balance Sheet

6-4 电力平衡表 176
Electricity Balance Sheet

6-5 能源消费弹性系数(1990-2014年)	177
Elasticity Ratio of Energy(1990-2014)	
6-6 能源加工转换效率(1985-2014年)	178
Efficiency of Energy Conversion(1985-2014)	
6-7 平均每天能源消费量	179
Average Daily Energy Consumption by Type of Energy	
6-8 生活能源消费量	180
Average Annual Energy Consumption for Households	
6-9 年人均生活能源消费量(1990-2014年)	180
Annual per Capita Energy Consumption of Households(1990-2014)	
6-10 规模以上工业企业能源购进、消费及库存(2014年)	181
Purchases, Consumption and Inventory of Energy in Industrial Enterprises above Designated Size(2014)	
6-11 按行业分规模以上工业企业主要能源产品消费量(2014年)	182
Consumption of Major Energy in Industrial Enterprises above Designated Size by Industrial sector(2014)	
6-12 按行业分规模以上工业综合能源消费量(2014年)	184
Consumption of Energy in Industrial Enterprises above Designated Size by Sector(2014)	
6-13 各设区市万元地区生产总值能耗指标	185
Indicators of Energy Consumption Per 10000 yuan of GDP by City	
6-14 各设区市万元地区生产总值电耗升降情况	185
Indicators of Electricity Consumption per 10000 yuan of GDP by City	
6-15 各设区市规模以上工业万元增加值能耗升降情况	185
Indicators of Energy Consumption per 10000 yuan of Value-added of Industrial Enterprises above Designated Size by City	
主要统计指标解释	186
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第七篇 人民生活
People's Living Conditions

简要说明	
Brief Introduction	
7-1 城乡居民家庭人均收入(1978-2014年)	191
Per Capita Annual Income of Urban and Rural Households(1978-2014)	
7-2 主要年份城镇居民家庭基本情况	192
Basic Conditions of Urban Households in Seletcted Years	
7-3 城镇居民人均可支配收入情况	193
Per Capita Income of Urban Households	
7-4 城镇居民人均消费支出	194
Per Capita Expenditure of Urban Households	
7-5 按收入高低五等分分组城镇居民家庭人均主要收支情况(2014年)	195
Basic Conditions of Urban Households of Five Groups Divided Equally by Income Lever(2014)	
7-6 城镇居民人均日常消费品购买量	196
Per Capita Purchases of Daily Consumer Goods of Urban Residents	
7-7 城镇居民家庭每百户耐用消费品拥有量	196
Number of Major Durable Consumer Goods Owned Per 100 Urban Households	
7-8 主要年份农村居民家庭基本情况	197
Basic Conditions of Rural Household in Seleted Years	
7-9 按收入高低五等分分组农村居民家庭人均主要收支情况(2014年)	198
Basic Conditions of Rural Households of Five Groups Divided Equally by Income Lever(2014)	
7-10 农村居民人均可支配收入情况	199
Per Capita Income of Rural Households	
7-11 农村居民人均生活消费支出情况	200
Per Capita Expenditure of Rural Households	
7-12 农村居民人均日常消费品购买量	201
Per Capita Purchases of Daily Consumer Goods of Rural Residents	

7-13 农村居民家庭每百户耐用消费品拥有量 201
Number of Major Durable Consumer Goods owned per 100 Rural Households
7-14 农村居民家庭住房情况 202
Housing Conditions of Rural Households
7-15 设区市城镇居民家庭基本情况（2014年） 204
Basic Conditions of Urban Households by City(2014)
7-16 设区市农村居民家庭基本情况（2014年） 204
Basic Conditions of Rural Households by City(2014)
主要统计指标解释 205
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

第八篇 价格指数
Price Indices

简要说明
Brief Introduction
8-1 主要年份各种价格指数 211
Price Indices in Seletcted Year
8-2 各种价格总指数(1979-2014年) 212
Price Indices(1979-2014)
8-3 居民消费价格分类指数 213
Consumer Price Indices by Category
8-4 居民消费价格指数(2014年) 213
Consumer Price Indices(2014)
8-5 居民消费价格分类指数 214
Consumer Price Indices by Category
8-6 城市居民消费价格分类指数 215
Consumer Price Indices of Urban Households by Category
8-7 农村居民消费价格指数 216
Consumer Price Indices Rural Households by Category
8-8 农业生产资料价格指数 217
Price Indices of Means Agriculture Production
8-9 固定资产投资价格指数 217
Price Indices for Investment in Fixed Assets
8-10 工业生产者购进价格指数 218
Purchasing Price Indices of Industrial Producers
8-11 工业生产者出厂价格指数 219
Ex-Factory Price Indices of Industrial Producers
8-12 分行业工业生产者出厂价格指数 220
Ex-Factory Price Indices of Industrial Producers by Sector
8-13 主要城市房地产价格指数 221
Price Indices for Real Estate in Selected Cities
8-14 农产品生产者价格指数 222
Producer Price Indices for Farm Products
8-15 各设区市居民消费价格指数(2014年) 223
Consumer Price Indices by City(2014)
主要统计指标解释 224
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators

第九篇 城市概况
General Survey of Cities

简要说明	
Brief Introduction	
9-1 各城市建设情况(2014年)	229
Statistics on City Construction by City(2014)	
9-2 各城市供水情况(2014年)	230
Basic Statistics on Tap Water Supply in Cities by City(2014)	
9-3 各城市排水和污水处理情况(2014年)	231
Basic Statistics on Drainage and Swage Treatment in Cities by City(2014)	
9-4 各城市公共交通情况(2014年)	232
Basic Statistics on Public Transportation in Cities by City(2014)	
9-5 各城市绿地和园林(2014年)	233
Basic Statistics on Parks and Green Areas in Cities by City(2014)	
9-6 各城市市容环境卫生情况(2014年)	234
Basic Statistics on Urban Sanitation in Cities by City(2014)	
9-7 各城市设施水平(2014年)	235
Level of Public Facilities in Cities by City(2014)	
主要统计指标解释	236
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十篇 财政金融

Finance

简要说明	
Brief Introduction	
10-1 主要年份公共财政收支总额及增长速度	241
Budgetary Revenue and Expenditure in Selected Years	
10-2 地方公共财政收入	242
General Budgetary Revenue of Local Government	
10-3 公共财政支出	243
General Budgetary Expenditure of Local Government	
10-4 金融机构人民币各项存款和贷款余额(1990-2014年)	244
RMB Deposits and Loans of Financial Institutions(1990-2014)	
10-5 金融机构年末人民币分项存贷款余额(2014年)	245
RMB Deposits and Loans Balance of Financial Institutions by Item(2014)	
10-6 金融机构人民币存贷款基准利率	246
Benchmark Intetests rate of RMB Deposit and Loan for Financial Institutions	
10-7 企业在证券市场融资情况(1997-2014年)	247
Raised Capital of Enterprises on Securities Markets(1997-2014)	
10-8 上市公司经营效益情况(1999-2014年)	247
Financial Indicators of Listed Companies(1999-2014)	
10-9 主要年份保险业务情况	248
Basic Statistics of Insurance in Selected Years	
10-10 保险系统机构和人员数(2014年)	248
Number of Institutions and Members in Insurances System(2014)	
10-11 各设区市保险业务情况(2014年)	249
Statistics of Insurance Business by City(2014)	
10-12 保险公司业务经济技术指标(2014年)	250
Economic and Technical Indicators of Insurance Companies(2014)	
10-13 各设区市主要社会保险参保人数(2014年)	251
Basic Statistics on Social Insurance by City(2014)	
10-14 各设区市城镇基本养老保险人数(2014年)	251
Basic Statistics on the Coverage of Basic Insurance in Urban area by City(2014)	

主要统计指标解释	252
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十一篇 农业

Agriculture

简要说明	
Brief Introduction	
11-1 农村基层组织和劳动力情况	257
Basic Rural Units and Resource of Rural Labour	
11-2 农业机械化情况	258
Statistics on Agriculture Machinery	
11-3 主要年份农业生产条件	259
Agricultural Production Basic Conditions in Selected Years	
11-4 农业基础设施	260
Agricultural Fundamental Facilities	
11-5 主要年份农作物播种面积	261
Total Sown Areas of Farm Crops in Selected Years	
11-6 粮食作物播种面积	262
Sown Areas of Grain Crops	
11-7 非粮作物播种面积	262
Sown Areas of Non-grain Crops	
11-8 水产品养殖面积	263
Culture Areas of Aquatic Products	
11-9 年末各类园林水果实有面积	263
Actually Areas of Fruit and Subtropical Plant at the Year-end	
11-10 主要年份农林牧渔业总产值和指数	264
Gross Output Value and Indices of Farming, Forest, Animal Husbandry and Fishery in Selected Years	
11-11 农林牧渔业分类产值和增速	265
Gross Output Value of and Ratio Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery by Item	
11-12 主要年份主要农业产品产量	266
Output of Major Farm Products in Selected Years	
11-13 主要年份粮食总产量及单产	267
Gross Output and Output Per Mu of Grain in Selected Years	
11-14 主要年份非粮作物总产量及单位播种面积产量	268
Gross Output and Output per Mu of Non-grain Crops in Selected Years	
11-15 各类粮食产量	269
Output of Grain by Sort	
11-16 非粮作物产量	269
Output of Non-grain Crops	
11-17 主要年份茶叶园林水果实有面积及产量	270
Actual Areas and Output of Tea and Fruits in Selected Years	
11-18 各类茶叶 园林水果 食用菌产量	271
Output of Tea, Fruits and Edible Fungus by Sort	
11-19 主要年份林业牧业水产品产量	272
Output of Forestry, Animal Husbandry and Fishery in Selected Years	
11-20 造林面积	273
Areas of Afforestation	
11-21 主要林产品产量	273
Output of Major Forest Products	
11-22 主要畜禽产品产量	274
Output of Main Livestock Products	
11-23 畜禽存栏数	275
Number of Livestock and Poultry on Hand	

11-24 淡水产品产量	275
Output of Freshwater Products	
11-25 海水产品产量	276
Output of Seawater Aquatic Products	
主要统计指标解释	277
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十二篇 工业
Industry

简要说明	
Brief Introduction	
12-1 主要年份工业总产值	285
Gross Industrial Output Value in Selected Years	
12-2 主要年份工业总产值指数	286
Realated Indices of Industrial Enterprises in Selected Years	
12-3 规模以上工业企业主要指标(1998-2014年)	287
Main Indicators of Industrial Enterprises above Designated Size(1998-2014)	
12-4 规模以上工业企业主要经济效益指标(1998-2014年)	287
Main Indicators on Economic Benefit of Industrial Enterprises above Designated Size(1998-2014)	
12-5 主要年份规模以上工业企业主要经济指标	288
Main Financial Indicators of Industrial Enterprises above Designated Size in Selected Years	
12-6 规模以上工业企业单位数	292
Number of Industrial Enterprises above Designated Size	
12-7 规模以上工业企业增加值	293
Value-added of Industrial Enterprises above Designated Size	
12-8 按行业分规模以上工业企业增加值	295
Value-added of Industry Enterprises above Designated Size by Industrial Sector	
12-9 主要年份规模以上工业企业主要工业产品产量	297
Industry Enterprises above Designated Size Output of Major Industrial Products in Selected Years	
12-10 规模以上工业企业主要工业产品产量	298
Output of Major Industrial Products of Industrial Enterprise above Designated size	
12-11 规模以上工业企业主要指标(2014年)	302
Main Indicators of Industrial Enterprises above Designated Size(2014)	
12-12 规模以上工业企业主要经济效益指标(2014年)	308
Main Indicators of Economic Benefit of Industrial Enterprises above Designated Size(2014)	
12-13 大中型工业企业主要经济指标(2014年)	312
Main Financial Indicators of Large and Medium Industrial Enterprises(2014)	
12-14 国有控股工业企业主要经济指标(2014年)	316
Main Financial Indicators of State-holding Industrial Enterprise(2014)	
12-15 规模以上外商及港澳台投资工业企业主要经济指标(2014年)	322
Main Finanical Indicators of Industrial Enterprises with Foreign Capital above Designated Size(2014)	
12-16 工业产品分行业三大市场销售情况(2014)	328
Sales Statistics in Three Major Markets of Industrial Products by Sector(2014)	
主要统计指标解释	329
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十三篇 建筑业
Construction

简要说明	
Brief Introduction	